

Pararatsastuskomitean kokous 06/2025

MUISTIO

Aika: 21.8.2025 klo 19-20

Paikka: Teams

Paikalla:

Tanja "Ressu" Sellman-Rauhamäki pj

Maritta Enqvist

Mia Honkavuori

Leena Niemistö

Riikka Saastamoinen

SRL toimisto: Salli Saarela

Poissa:

Johanna Lindblad

SRL hallitus: Osmo Metsälä

HUJO: Tanja Takkula

Käsiteltävät asiat

1. Kokouksen avaus

- Puheenjohtaja kutsuu sihteeriksi Salli Saarelan
- Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 19.04

2. Edellisen 5/25 pöytäkirjan hyväksyminen

Päätös: hyväksytty

3. Koulutusasiat

- Pararatsastuksen avustajakoulutus suunnitellaan järjestettäväksi marraskuussa, alustavat päivämääräehdotukset 1.-2.11. tai 15.-16.11. Riikka on yhteydessä koulutuspaikkaan ja kouluttajiin.

4. Special Olympics- toiminta/ Maritta

- SO-mestaruudet Harjussa 20.-21.9.
- Lainahevoskilpailut Kylämäessä 23.8. peruuntuivat, mutta suunnitteilla uudestaan ensi vuoden keväälle.

- Maritta osallistunut Paralympiakomitean järjestämään SO-valmentajien laivaseminaariin

5. Aluetoiminta, seura- ja aluekilpailut, aluevalmennukset

- Lounais-Suomen ja Kaakkois-Suomen yhdistetyt aluemestaruudet järjestettiin Lappeenrannassa 20.7.2025. Hämeen (ja Esran?) AM:t ovat edelleen työn alla Riikka Pyyköllä, sillä niille on ollut hankalaa löytää järjestäjää.
- Tulevia kilpailuja: 28.8. Ypäjä/SRK (alue), 31.8. Hyrynsalmi (seura) ja 25.10. Ypäjä (alue, kansallinen)

6. Kansalliset ja kansainväliset kilpailut, ranking, kilpailuohjelmat

- Etäkisaamismahdollisuudet - ei käsitelty Johannan ollessa pois

7. Tuomaritoiminta ja -koulutus

- Ei käsiteltävää

8. Muut lajit (Askellaji, vikellys, valjakko jne.)

- Komitea keskusteli WE:n tilanteesta, Mia tutustuu lajiin tarkemmin ja selvittelee yhteistyön mahdollisuuksia
- Askellajiratsastuksen osalta Mia ollut yhteydessä FEIF:n yhteyshenkilön kanssa. Sääntöjen kehittäminen työn alla. Horse Show'ssa tullaan näkemään para-askellajiratsastaja, sillä Anette kvaalautunut siellä pidettävään askellajikilpailuun.

9. Sääntöasiat

- Pararatsastuksen ranking-pisteistä tullut huomio, että pisteiden kertyminen ei tällä hetkellä ole muiden lajien mukainen ja pistetaulukkoa tulisi mahdollisesti muokata ensi kaudelle. Tämä vaikuttaa mm. hevosten kasvattajapisteiden epätasapuolisuuteen eri lajien välillä. Pyydetään Osmolta vielä lisätietoja asiasta ja mahdollinen muutosehdotus.
- Herännyt kysymys, olisiko SM-kisojen sääntöjä päivitettävä niin, että ramppi olisi pakollinen kisapaikalla eikä vain suositeltu, kuten nyt. Komitea keskusteli asiasta ja oli sitä mieltä, että ramppi tulisi olla pakollinen varustus SM-kisoissa, sillä sellaisen voi kuitenkin

tarvittaessa vuokrata liitosta. Komitea päätti lisätä
ramppivaatimuksen vuoden 2026 sääntömuutosehdotuksiin.

10. Luokitteluasiat

- Luokittelijoiden ja Tanja Takkulan kanssa on edelleen suunnitelmassa Teams-keskustelu luokitteluiden käytännöistä
- Seuraava luokittelutilaisuus on Ypäjällä 31.10.-1.11. Kutsu julkaistaan lähipäivinä.
- Uudet kilpailukorttipohjat ovat vielä työn alla Sallilla.

11. Materiaalit ja viestintä

- Hevostaitomerkkeihin tulossa ”Lajikohtaiset varusteet”-merkkiin osio myös pararatsastuksesta. Ressu on lähettänyt materiaalia Kaisa Kähölle
- Suomenhevosyhdistykset ja Hevosopisto järjestävät Ypäjällä SRK:ssa 30.8.2025 kavalkadin suomenhevosen monipuolisuudesta eri lajien kautta. Mukana myös pararatsastus ja parakouluratsastuksen edustajina Ressu ja Lavilan Muru. Siinä kerrotaan lyhyesti pararatsastuksesta ja suomenhevosen ominaisuuksista lajiin. Esitys tallennetaan ja sitä pyritään jakamaan laajalti. Suomenhevosliitto on kysynyt, haluammeko tukea tallenteen tekoa hintaan 75 €. Saisimme siitä käyttöömmme oman lajikohtaisen tallenteen logolla ja yhteystiedoillamme. Komitea keskusteli asiasta ja päätti tukea projektia. Esittelyssä pyydettiin huomioimaan myös SO-ratsastus ja pararatsastuksen lajikirjo, sekä muistuttamaan, että pararatsastus on urheilulaji muiden joukossa.

12. Muut asiat, tapahtumat

- Apuvälinemessut Liikuntamaa 6.-8.11.2025 Tampere. Komitea sopi, että messuille lähtee Ressu, Riikka ja Mia (to-la), sekä Maritta (pe). Ryhmä pitää erillisen messujen suunnittelukokouksen, jossa pohditaan hankintoja ja toteutusta.
- Vuoden 2026 toimintasuunnitelman kirjaukset tulee toimittaa ke 8.10. mennessä. Komitealle laaditaan oma, yksityiskohtaisempi vuosikello. Ressu laatii pohjan, jota Maritta täydentää SO-toiminnan ja Mia WE:n ja askellajin osalta. Yhteinen työstö Teamsissa.
- Paralympiakomitean Jukka Parviainen palaveerannut Sallin, Minkin ja Ressun kanssa aiheesta ”Paralajien olosuhteet-hanke”.

Olosuhteiden tarkastelu koskee lähinnä kilpailuolosuhteita ja pararatsastuskilpailujen erityispiirteitä. Ypäjän SRK:n parakouluratsastusluokkaan tulee kuvaaja Paralympiakomiteasta videoimaan rampin käyttöä. Olosuhteet, joita listattiin, koskivat kilpailusäännöissä mainittuja asioita mm. verryttelyä, avustajan käyttöä, sekä näkövammaisten huomiointia.

- 22.11. Ratsastusfoorumi Helsingissä, jossa eri työryhmien esittelyä ja kerrotaan mm. mitä on tehty ja mitä toiveita tulevalle. Ressu osallistuu parakomitean edustajana.

13. Seuraava kokous

- 18.9. oleva kokous siirtyy eli syksyn kokouspäivät ovat 25.9., 16.10., 13.11. ja 11.12.

14. Kokouksen päättäminen

- Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.54.